

上海音乐学院来华留学生住宿申请通知

新同学你好！

为了便于新生入学，做好本学年的新生住宿安排工作，根据《上海音乐学院学生宿舍管理办法》和《上海音乐学院外国留学生宿舍管理规定》，请各位新生严格遵守以下要求并及时办理申请手续。

凡被我校录取的学生，有住宿意向且符合住宿条件来华留学生可按照以下流程申请住宿：

1. 填写并提交相关申请。我校以“意向回执”作为安排住宿的主要依据，在申请住宿时，请慎重考虑，没有特殊原因，中途不办理退宿和住宿申请，请务必予以重视！

2. 学生宿舍收费。我校公寓为标准化学生公寓，可容纳 2 名学生/间，生活设施齐全主要有空调、独立卫生间、公共浴室等设施。我校按照住宿规定的收费标准收取住宿费用，住宿自费生每人 40 元人民币/天，原则上一学期（一般为 18 周）缴纳一次费用，共计 5320 元人民币，请根据财务要求开学前付款。此外，中国政府奖学金生和 上海市外国留学生政府奖学金（A 奖生）可提供免费住宿。

学生公寓用水用电学校补贴部分：用水补贴 3 立方/月，用电补贴 5 度/月，超过部分学生自付。

3. 入住相关事项：

（1）各位新生报到注册时，提交 2 张一寸报名照至辅导员处；

(2) 如需了解就餐、学校班车等生活情况，可关注“上音后保”公众号，获取“新生学校生活指南”。

(3) 宿舍内不提供床上用品，请同学们自行购买。

(4) 其他相关情况可咨询国际教育学院季老师。

联系方式: jizhi@shcmusic.edu.cn

国际教育学院

2026年 6 月 1 5 日

SHCM Dormitory Application Notice

Dear new students:

In order to facilitate the enrollment of new students and make good arrangements for the accommodation of new students in the current academic year, according to the "Shanghai Conservatory of Music Student Dormitory Management Measures" and "Shanghai Conservatory of Music Foreign Students Dormitory Management Regulations".

According to the "Regulations of Shanghai Conservatory of Music on Student Dormitory Management" and "Regulations of Shanghai Conservatory of Music on Foreign Students' Dormitory Management", all the new students are requested to strictly abide by the following requirements and apply for the accommodation in time. Students who have been admitted to SHCM and who intend to apply for accommodation and meet the requirements can apply for accommodation according to the following procedures.

1. Fill in and submit the relevant application. The university takes the "Shanghai Conservatory of Music (SHCM) Confirmation Form of Admission Intention for International Students" as the main basis for arranging accommodation, please consider carefully when applying for accommodation, and no withdrawal or application for accommodation will be processed without any special reasons, so please pay attention.

2. Student dormitory fees. Our apartments are standardized student dormitories with a capacity of 2 students per room, and are equipped with air-conditioning, separate toilets, public bathrooms, and other facilities and amenities. The University charges

accommodation fees in accordance with the accommodation regulations- **RMB 40 yuan per person per day** for self-financed students, in principle, once a semester (usually 18 weeks) to pay a total of **RMB 5,320 yuan**. please pay according to the requirements at the beginning of the school year. **In addition, international students who have been awarded Chinese Government Scholarship students and Shanghai Government Scholarship("A"Scholarship students) d o n 't need to pay.** Water and electricity consumption in the dormitory are subsidized by the university: water consumption is subsidized at 3 cubic meters/month, electricity consumption is subsidized at 5 kWh/month, and students will pay for the excess of the subsidy.

3. Matters related to dormitory

(1) All new students should submit 2 one-inch photos to the counselor when they register.

(2) If you need to know more about meals, school shuttle buses and other living conditions, please pay attention to the public website on wechat “Shangyin Houbao” and get the "Guide to School Life for New Students".

(3) Bedding is not provided in the dormitory, so prepare in advance.

(4) For other related information, please contact Mr. Ji from International Education Division.

Contact: jizhi@shcmusic.edu.cn

International Education Division

15 June, 2026

所有内容如有争议，请以中文解释为准。

In case of any ambiguity in connection with this brochure, Chinese version shall prevail.